
 

Pagina 1/ 4 

 

Samenvattend verslag vergadering Verantwoordingsorgaan (VO) 
20 december 2022 
 
Op dinsdag 20 december heeft het VO achtereenvolgens overleg gehad met het Algemeen Bestuur 

(AB) en met de Niet-Uitvoerend bestuurders (NUB) vanuit hun rol als toezichthouders van het 

pensioenfonds. In dit verslag geven we een samenvatting van de onderwerpen die besproken zijn.  

Overleg met het Algemeen Bestuur 

1. Strategische focusthema’s 

Pensioenregeling 2023 
Aanvangshaalbaarheidstoets Pensioenregeling 2023 (PR2023) 
De heer Mos licht het onderwerp toe. In het kader van de opdrachtaanvaarding was het nodig een 
aanvangshaalbaarheidstoets uit te voeren. De conclusie is dat aan de belangrijkste normen is 
voldaan: het fonds opereert binnen de risicohouding en er is voldoende herstelvermogen. Deze 
conclusie wordt ook gedeeld door de sleutelfunctiehouder Actuarieel. 

Stand van zaken implementatie 

De heer Mos geeft aan de hand van een presentatie de stand van zaken weer met betrekking tot de 
implementatie van de PR2023. Het eerste go- / no-gomoment vond plaats op 9 december 2022. Alle 
stappen die tot nu toe zijn doorlopen voor de implementatie, zijn conform planning en hebben niet 
geleid tot issues. Rond 9 januari 2023 vindt het tweede go- / no-gomoment plaats. Het AB is 
tevreden over het verloop. 
 

Communicatie PR2023 

Mevrouw Schellekens geeft aan de hand van een presentatie een toelichting op de communicatie 
tot nu toe over de PR2023. Het deelnemerspanel dat plaatsvond in week 50 2022 wordt uitgebreid 
geanalyseerd en geëvalueerd. Er is in het panel gesproken over de PR2023, waarbij het de 
deelnemers is opgevallen dat hierover niet alleen werd gecommuniceerd via het pensioenfonds, 
maar ook via de werkgever. Verder is de deelnemers gevraagd naar hun behoeften rondom 
communicatie over de Wet toekomst pensioen (Wtp), waaruit voornamelijk input is gekomen van 
pensioengerechtigden en slapers. Op basis van verdere input wordt gekeken of aanvullende 
communicatie is gewenst. Hoe dan ook is duidelijk dat communicatie over dergelijke onderwerpen 
niet eenmalig is, maar een kwestie van opbouwen en herhalen. 

Vanuit het VO komt de omwerking dat is gebleken dat basiskennis over pensioen met name 
ontbreekt bij de groep (jong)volwassenen tussen de 20-40 jaar. Voorgesteld wordt hieraan meer 
aandacht te besteden. Het AB neemt deze suggestie mee in de analyse van de verkregen input. 

De communicatie over de PR2023 is naar mening van het VO goed aangepakt. De transitie naar de 
Wtp zal meer werk vereisen qua communicatie. Gevraagd wordt of het pensioenfonds heeft 
nagedacht over de communicatie met betrekking tot de gevolgen van de transitie en het invaren. 
Geantwoord wordt dat de communicatie over de PR2023 een oefening is geweest voor de te voeren 
communicatie voor de Wtp. Uit het deelnemerspanel zijn twee onderwerpen naar voren gekomen: 
1) deelnemers vinden het prettig context te krijgen van het pensioenfonds bij actualiteiten rondom 
bijvoorbeeld wetsontwikkelingen en 2) er is behoefte aan rolduidelijkheid, omdat de rol van het 
pensioenfonds of van de sociale partners niet altijd helder was. Beide punten worden gebruikt als 
startpunt voor verdere communicatie over de Wtp. 
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Er volgen nog meer vragen over het onderwerp communicatie: 

- Er wordt aandacht gevraagd voor de manier waarop is gecommuniceerd over indexatie. 
Aangegeven wordt dat er middels een artikel in De Regie in het najaar van 2022 aandacht is 
besteed aan indexatie. Hierover is ook contact geweest met de VG-Rabobank.  

- Gevraagd wordt hoe de compensatie verder wordt uitgelegd. Hierop wordt geantwoord dat 
verdere communicatie over PR2023 wordt ontwikkeld aan de hand van vragen die zijn 
binnenkomen, bijvoorbeeld na afloop van de talkshow of het deelnemerspanel. 

- Gevraagd wordt hoe de twee premieregelingen in de pensioenoverzichten overzichtelijk kunnen 
worden weergegeven voor de deelnemers. Aangegeven wordt dat er los van de formele 
communicatie ook aanvullende communicatie plaatsvindt om ervoor te zorgen dat de informatie 
goed landt. 

- Gevraagd wordt in hoeverre communicatiedoelstellingen worden geformuleerd voor 
bijvoorbeeld het aantal views van een film of hoe vaak een rekentool wordt gebruikt. 
Geantwoord wordt dat de communicatie over de PR2023 twee hoofddoelen bevatte: 1) de 
hoofdlijnen uitleggen van de PR2023 en 2) deelnemers activeren een keuze te maken over de 
hoogte van de eigen bijdrage. Inmiddels heeft 93% van alle deelnemers een keuze gemaakt. De 
communicatie hierover gaat verder na deze fase. 

- Tot op heden is er weinig informatie beschikbaar over de beleggingen in de lifecycle. Meer 
informatie hierover is wenselijk. Aangegeven wordt dat hierover meer informatie volgt in 2023. 

 

Terug- en vooruitblik strategische focusthema’s 
Mevrouw Schellekens blikt middels een presentatie terug en vooruit op de strategische 
focusthema's. In 2022 is gestart met een meer vaste bestuursagenda waarbij het AB heeft 
aangegeven vooral strategische en beleidsmatige onderwerpen te willen bespreken. Deze 
onderwerpen bestaan uit periodiek terugkerende onderwerpen, zoals indexatie, en actuele 
onderwerpen, zoals de PR2023. Er zijn drie grote thema’s voor 2023: 1) gerichte voorbereiding op de 
transitie Wtp, 2) een strategietraject en 3) een toekomstbestendig beleggingsbeleid. 

2. BESTUUR EN ORGANISATIE 

Uitvoerend Bestuurder Vermogensbeheer 
De voorzitter van het AB laat weten dat de heer Jack Jonk, na een selectieproces, zal worden 

voorgedragen tot Uitvoerend Bestuurder Vermogensbeheer. Na horen van het UB zal het NUB hier 

een definitief besluit over nemen onder de opschortende voorwaarde van positieve toetsing door 

DNB. 

Vacatures bestuur en zelfevaluatie 
De voorzitter van het AB geeft een terugkoppeling op de besluitvorming rondom de omvang van het 
bestuur en het vervolg. Hij gaat tevens in op de zelfevaluatie. 

Het AB heeft besloten de openstaande vacatures te vervullen, omdat het pensioenfonds in aanloop 
naar die transitie baat heeft bij een voltallig bestuur. 

Het bestuur heeft de zelfevaluatie inmiddels grotendeels uitgevoerd. Er zijn aandachtspunten 
geformuleerd waarmee het bestuur mee aan de slag gaat. Bij de vast te stellen functieprofielen en 
daarna bij de daadwerkelijke werving en selectie van nieuwe bestuursleden spelen deze 
aandachtspunten ook een rol.  

Reglement auditcommissie (AC)  
Het VO heeft een adviesaanvraag gekregen rond de voorlopige besluitvorming in het AB. 
Mevrouw Beuken licht als voorzitter van de AC de stand van zaken toe. In het kader van het 
versterken van de governance is ook het reglement van de AC onder de loep genomen, dit is in de 



 

Pagina 3/ 4 

 

vorige overlegvergadering reeds aan de orde geweest. Het AC voert enerzijds haar wettelijke taken 
uit en anderzijds wordt het ingezet als versterking voor het NUB.  

3. RAPPORTAGES 

Integrale kwartaalrapportage Q3 2022 
Mevrouw Schellekens licht de integrale kwartaalrapportage Q3 2022 toe.  

Het VO verwijst naar het turbulente beleggingsjaar 2022. De portefeuille van RPF heeft een negatief 

rendement. Het AB antwoordt dat, hoewel de ontwikkeling van de aandelenmarkt in 2022 negatief 

was, de stijging van de rente paradoxaal de dekkingsgraad heeft doen stijgen en daarmee ruimte 

heeft geboden voor indexatie.  

Het VO vraagt uitleg bij de bijsturing van het risicobudget in oktober 2022. Aangegeven wordt dat dit 

komt door ontwikkelingen op de rentemarkten zoals de rentestijging en de onderpandvereisten. De 

onderkant van het risicobudget werd bereikt.  

De risico’s en hoe deze te mitigeren zijn in beeld gebracht. Het AB is tevreden hoe het 

risicomanagement wordt ingevuld. Dat dit op dit moment wordt gedaan door een interim 

risicomanager is voor het bestuur geen issue. Over het functioneren van het bestuursbureau als 

geheel is het bestuur ook tevreden. De inrichting en bezetting wordt met name in deze tijd van grote 

transitie constant geëvalueerd. Een van de oplossingen om kennis te borgen is dat er veel integraal 

wordt gewerkt, in diverse teams.  

Compliancerapportage Q3 2022 
Mevrouw Van der Wal (complianceofficer) licht de compliancerapportage Q3 2022 toe. Er zijn geen 

bijzonderheden.  

Overleg met de Niet-Uitvoerend bestuurders 

1. Stand van zaken intern toezicht 2022 
De attentiehouders voerden gesprekken over de ontwikkelingen van de toezichtthema’s van 2022. 

De voortgangsrapportages liggen voor.  

Beleggingen en Balansbeheer  
Het VO vraagt wat er in de beleggingen moet worden veranderd ten opzichte van de huidige situatie 

bij overgang naar de Wtp. Het NUB antwoordt dat de focus in 2022 lag op de Pensioenregeling 2023 

en dat de transitie naar de Wtp in 2023 aan de orde komt. Er is inmiddels een begin gemaakt met de 

behandeling hiervan in een eerste beeldvorming tijdens de studiedag voor het bestuur. 

Governance en Bedrijfsvoering / Transitie nieuwe stelsel / Adequate risicobeheersing 
Het VO en NUB spreken over de beschreven risico’s en eventuele maatregelen. De gehele sector 

ondergaat grote veranderingen. De verwachting is dat dit leidt tot een stroomlijning enerzijds en een 

adequatere voorbereiding op de Wtp anderzijds. De sleutelfactor in de transitie is een goede 

communicatie tussen partijen. Het NUB blijft de situatie monitoren en het AB zal bijsturen vanuit de 

positie als opdrachtgever.  

Het VO en het NUB spreken vervolgens over een zogenaamd plan B, over de status van de 

pensioenadministratiemarkt en nieuwkomers; nieuwe partijen kunnen soms snel en effectief 
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opereren. Het voornemen van RPF is om de komende tijd intensiever contact te houden met de 

andere (grote) klanten van Achmea om ervaringen en kennis te delen.  

Tenslotte spreken VO en NUB over de bescherming van de dekkingsgraad en het transitie-FTK, 

onderwerpen die het AB heeft besproken op de studiedag. Aangegeven wordt dat hierover geen 

beslissing is genomen, omdat het een beslissing is die afhangt van de driehoek met de sociale 

partners en de werkgever. Het pensioenfonds stelt zich proactief op in de driehoek. 

Duurzaam en verantwoord intern toezicht 
Het NUB laat weten tevreden te zijn over de stappen die zijn gezet in 2022. Het VO vraagt naar de 

communicatie over duurzaamheid. Het NUB geeft aan dat er geen aparte, uitgebreide communicatie 

over duurzaamheid zal komen. Dit is een van de conclusies uit het uitgevoerde 

deelnemersonderzoek. Het blijft onderdeel van de communicatie over het beleggingsbeleid.  

Gevraagd wordt naar de grote veranderingen met betrekking tot beleggingen op het gebied van ESG 

voor 2023. Aangegeven wordt dat deze veranderingen in de loop van 2023 uitgebreid worden 

besproken en daarna met het VO worden gedeeld. Het NUB geeft ook aan dat zij het logisch vinden 

dat het MVB plan, wat de richting aan zal geven voor de komende jaren, ook zal worden afgestemd 

met de aankomende uitvoerend bestuurder Vermogensbeheer.  

2. Vooruitblik intern toezicht 2023 
De voorzitter deelt enkele voornemens van het NUB met betrekking tot intern toezicht voor 2023. 

Het NUB wil: 

• Zoveel mogelijk aansluiten bij de thema’s van 2022. 

• Zoveel mogelijk bestendigheid in de ‘NUB-teams’ handhaven. 

• Maximaal aansluiten bij de strategische thema’s zoals geformuleerd door het uitvoerend 

bestuur (UB). Hiermee sluit het aan bij de toekomstagenda voor het pensioenfonds, met als 

doel zoveel mogelijk een voortstuwende structuur in het intern toezicht.  

3. BESTUURLIJKE ONTWIKKELINGEN 
Het NUB en het VO spreken nogmaals over de aankomende uitvoerend bestuurder 

Vermogensbeheer, de invulling van de vacature namens de deelnemers en een aankomende 

vacature namens pensioengerechtigden.  

Tenslotte kijken VO en NUB terug op 2022 en de positieve onderlinge samenwerking.  


